
 
 
 
 
 
 
 
 

  

 

Voetbal leer je op de VDZ Voetbal Academie   
 

In gesprek met John Wijbenga (bestuurslid voetbalzaken) en 

Niek Verheijen (hoofd opleiding) van VDZ over de VDZ Voetbal Academie.    

 

 

Voetbal met meer plezier – De Volharder 

 

1 van 4 

 

Flinke uitdaging voor voetbalvereniging VDZ 
 
Sportverenigingen hebben te maken met grote maatschappelijke uitdagingen. Kinderen bewegen 
steeds minder, overgewicht neemt toe, schooluitval en criminaliteit liggen op de loer en veel jongeren 
kampen met psychische klachten (na Corona). Als kinderen van school komen kruipen ze liever achter 
hun spelcomputer, dan dat ze buiten op straat gaan spelen of voetballen. VDZ wil daar wat aan doen. 
Van sportverenigingen wordt ook verwacht dat ze hierin het voortouw nemen.  
 
VDZ wil als sportieve en ambitieuze voetbalclub ook de kwaliteit van zijn voetbalopleiding verder 
verbeteren. De prestaties van al haar voetbalteams naar een hoger plan tillen. Zorgen voor een goede 
doorstroom van jeugdspelers naar de senioren, zodat ze blijven voetballen, sporten en bewegen. 
Redenen genoeg voor VDZ om te starten met de VDZ Voetbal Academie. Daarover sprak De 
Volharder (clubblad VDZ) met John Wijbenga, bestuurslid voetbalzaken van VDZ en Niek Verheijen, 
hoofd opleiding van de VDZ Voetbal Academie. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

VDZ staat bekend om zijn goede jeugdafdeling. Waarom dan een 
voetbalacademie?  
 

Bestuurslid voetbalzaken John Wijbenga legt het uit: ‘Klopt, opleiden is voor VDZ niet nieuw. Al jaren 
bieden wij jeugdtrainers, leiders en ouders trainerscursussen en instructieavonden aan, zetten we 
CIOS-studenten en KNVB-opleiders in en komen de meeste spelers in het eerste mannen- en 
vrouwenteam uit onze eigen jeugd. Maar stilstand is achteruitgang. Het kan altijd beter, leuker ook. 
Daarom zijn we in 2020 met de voetbalacademie gestart.’  
 
Het hoofd opleiding heeft daarin een belangrijke rol. Net als de vele samenwerkingspartners en 
vrijwilligers die erbij betrokken zijn. De koers van de vereniging is duidelijk, zo zegt John: ‘We pakken 
het nog beter, professioneler en doelgerichter aan. Een goede voetbalopleiding begint bij een goede 
trainer en een goede coach. Dat geldt voor ieder team, op elk niveau en voor iedere jeugdspeler. Dat 
is onze opdracht. Leden vragen erom en de uitdagingen van deze tijd zijn er naar.’  
 

Wat houdt zo’n voetbalacademie in? 
 

‘Kort gezegd, het is de voetbalopleiding van VDZ’, zo geeft hoofd opleiding Niek Verheijen aan. ‘Een 
overkoepelende naam voor alle opleidingsactiviteiten die we bij VDZ uitvoeren. Vanuit de academie 
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ondersteunen we trainers en coaches op allerlei manieren. Met goede trainersopleidingen, advies, 
begeleiding, trainingsmateriaal en natuurlijk met goede en leuke oefenstof.’  

Daarin gaat VDZ ver, zo vertelt Niek enthousiast verder: ‘VDZ is partnerclub van Vitesse, daardoor 
kunnen onze jeugdtrainers scholingsprogramma’s en demonstratietrainingen bij de profs volgen. Erg 
leerzaam. Ook zetten we bij de jongste jeugd praktijkbegeleiders in om minder ervaren jeugdtrainers 
op het veld te begeleiden en werken we nauw samen met een sportfysiotherapeut. Als kinderen in een 
groeispurt zitten krijgen ze vaak lichamelijke klachten en dan willen we blessures vermijden.’  

Samenwerking is het toverwoord, zo veel is wel duidelijk, want dan bereik je meer. Zo werkt VDZ 
samen met gespecialiseerde opleiders van KNVB, NOC/NSF en het CIOS. Niek geeft nog een ander 
voorbeeld dat je niet snel verwacht bij een voetbalvereniging: ‘Samen met andere sportclubs willen we 
de beweegvaardigheden van kinderen verbeteren door ze kennismaken te laten maken met 
verschillende sporten en spel- en beweegvormen.’ Hard nodig want, zo blijkt uit onderzoek, maar liefst 
30 procent van de kinderen heeft gebrekkige beweegvaardigheden en een mindere motoriek.  

Het VDZ FUNdament speelt een belangrijke rol, wat wordt daarmee bedoeld? 
 

‘Bij VDZ vinden we plezier het allerbelangrijkste van het voetbal. Ons motto is niet voor niets ‘voetbal 
met meer plezier’, daar draait het om, dat staat altijd centraal. Het VDZ FUNdament helpt ons daarbij’. 
John zegt het stellig. Hij weet uit eigen ervaring als jeugdspeler, jeugdtrainer en selectiespeler hoe 
belangrijk plezier in het spelletje is, zowel voor spelers als voor trainers en leiders, op elk niveau. En 
dan komt de prestatie vanzelf. 
 

 

Met 900 jeugdleden, 180 trainers en leiders en zo’n 1.800 wedstrijden en 5.000 trainingen per jaar is 
‘voetbal met meer plezier’ geen eenvoudige opgave. Wat betekent dat in de praktijk voor al die 
honderden jeugdspelers en jeugdtrainers? Niek: ‘Voor de één betekent dat presteren op het hoogst 
mogelijke niveau. Voor de ander betekent dat recreatief spelen en gezelligheid. Daarom vinden we het 
belangrijk dat iedereen bij VDZ zich op zijn of haar eigen niveau kan ontwikkelen. Dat hebben we met 
een aantal experts uitgezocht en vastgelegd in het VDZ FUNdament.’  
 
Over dat ontwikkelen van jeugdspelers heeft VDZ een duidelijke visie, zo doceert Niek gedreven. ‘In 
het VDZ FUNdament laten we zien wat wij in iedere leeftijdsfase belangrijk vinden in de ontwikkeling 
van een voetballer of voetbalster. We geven aan welke houding en welk gedrag we stimuleren in de 
ontwikkeling als speler, mens en teamgenoot. We letten daarbij ook op fysieke, mentale en sociale 
aspecten, die zijn bij de jeugd misschien nog wel het belangrijkste. Wij willen dat elk kind gezien én 
erkend wordt, met een gezond portie zelfvertrouwen. En bij VDZ meer en beter gaat bewegen en 
voetballen. Richting het eerste mannen- of vrouwenteam. Een leven lang sportplezier, aangewakkerd 
bij VDZ.’ 
 

Met alleen een opleidingsvisie ben je er toch niet?   
 

‘Was dat maar waar, nee zeker niet. We hebben met het VDZ FUNdament als basis voor de 
verschillende leeftijdsfasen diverse spelvormen, oefenvormen en trainingsprogramma’s ontwikkeld. 
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Allemaal bouwstenen voor een doorlopende leerlijn, van de jongste pupillen tot de oudste jeugd. 
Binnen de voetbalopleiding staan drie thema’s centraal die in elke leeftijdsfase terugkomen: spelen, 
samen en leren. Alle oefenstof staat online in een speciaal opleidingssysteem, met voorbeeldvideo’s 
en de mogelijkheid om zelf trainingen en wedstrijden te filmen voor analyses. Alles bij elkaar een 
goede basis om met meer plezier te voetballen en te ontwikkelen’, zo besluit Niek zijn betoog.    
 

Voor wie is de voetbalacademie, alleen voor voetbaltalenten? 
 

‘Dus niet’ is het antwoord van John, want hij zegt het nadrukkelijk: ‘De VDZ Voetbal Academie is er 
voor iedereen. Voor alle 900 jeugdspelers en alle 60 jeugdteams. Voor jongens en meiden. Voor 
breedteteams en selectieteams. Iedereen telt mee, iedereen doet mee.’ Maar zo vult Niek aan: ‘We 
stemmen de opleidingsactiviteiten wel af op de verschillende leeftijdsfasen en het soort team. De 
kleinste mini’s vragen nu eenmaal een ander soort trainer en een andere benadering dan 
jeugdspelers van 18 jaar die in een selectieteam spelen.’  
 
Een mooie uitdaging voor de 180 jeugdtrainers en coaches bij VDZ. ‘Verreweg de meesten van hen 
zijn vrijwilligers die we opleiden, zoals ouders van jeugdspelers, de echte voetbalvaders of –moeders, 
of seniorenleden die het trainersvak een uitdaging vinden. Dat doen we graag. Want als je weet wat je 
moet doen en je ziet het resultaat, dan is het trainen en begeleiden van jeugdspelers één van de 
leukste dingen om te doen’, zo is ook de ervaring van John en Niek zelf.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Steeds meer clubs hebben een academie. Waarin is VDZ anders? 
 

‘Goede vraag’ zegt John. ‘Je ziet het inderdaad steeds vaker. Maar vaak is het niet meer dan een 
extra trainingsmogelijkheid voor een selecte groep jeugdspelers. Soms is het een intern 
voetbalprogramma waar jeugdleden dan extra voor moeten betalen. Of het is een commerciële 
voetbalschool dat op een zondagochtend gebruik maakt van de accommodatie van een voetbalclub. 
Goede initiatieven, maar vaak niet zo duurzaam.  
 
De VDZ Voetbal Academie is geen losstaand iets. Het is het hart van VDZ, het is onze 
opleidingsschool. Voor jeugdspelers, maar ook voor trainers en coaches. We kijken niet alleen of 
iemand goed kan voetballen. Hoe kinderen zich ontwikkelen op fysiek, mentaal en sociaal vlak vinden 
we net zo belangrijk. Dus schakelen we een mental coach in als dat nodig is. Of zoals we vaak 
zeggen: we betalen spelers niet, we leiden ze op! Daarmee tillen we de hele vereniging naar een 
hoger plan. Dat is niet de gemakkelijkste weg, dat beseffen we. Kapelaan Janssen wist het al bij de 
oprichting van VDZ bijna 100 jaar geleden: Volharding Doet Zegevieren. Zo is het met de 
voetbalacademie ook.’    
 

VDZ is nu drie jaar bezig met de voetbalacademie, hebben jullie tips voor 
andere clubs? 
 

Deze voorzet koppen Niek en John graag in. ‘Zo’n voetbalacademie heb je niet van vandaag op 
morgen geregeld, dus het moet een speerpunt zijn in je beleid’, is het advies van John. ‘Het is 
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voortdurend in ontwikkeling, ‘learning by doing’, dus je moet flexibel zijn’ vult Niek aan. De basis van 
de voetbalacademie staat, dus treedt VDZ er meer mee naar buiten. John: ‘We gunnen ieder kind 
voetbal met meer plezier, dus ook een goede voetbalopleiding’.    
 
Het realiseren van zo’n ambitieuze voetbalacademie kun je als amateurvoetbalvereniging niet alleen. 
Vandaar als laatste de oproep van John: ‘De kosten gaan ver voor de baat uit, dus het zou mooi zijn 
als er bedrijven of instellingen zijn die VDZ willen steunen bij het verder ontwikkelen van de 
voetbalacademie. Want zo laten tal van onderzoeken zien; sponsors kunnen met hun steun aan 
sportverenigingen van betekenis zijn voor de maatschappij. Maatschappelijke sponsoring kan 
bedrijven ook veel kan opleveren. Meer winst, een betere reputatie en meer loyale medewerkers en 
loyale klanten. Wat wil je nog meer?’.  
 
Kortom, volharding doet zegevieren. Ook met de VDZ Voetbal Academie. 
John en Niek, bedankt voor dit gesprek en heel veel succes met de VDZ Voetbal Academie.  
 
De Volharder, clubblad VDZ.  
 
 

 
 
 


